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Referat fra ordinært møde i Ældrerådet  
mandag d. 21. januar 2008 kl. 9.00 
Frederikssund Rådhus lokale A106-F8 

 
 
Deltagere:Rigmor Nielsen, Jørgen Christensen, Christian Heiberg, John Jensen, Hanne Thureson 

Graae, Bent Saysette, Erik Nielsen, Inge Nordstrøm, Lise Lotte Due. 
Udvalgsformand Tina Tving Stauning og ældrechef Bjarne Jensen deltog under punkt 1. 

 
Referent: Kirsten Kaarsberg 
 
 
Pkt. 1. Orientering fra kommunen. 
 Byggeriet af det nye plejehjem står i bero. Den økonomiske ramme på 21.000 kr. pr. m2 

er for lav til, at entreprenørerne vil byde ind. Der er ikke politisk ønske om ”let byggeri”, 
og man presser på for at få forhøjet rammen. 
 

 Køkkenområdets udbudsmateriale er opdelt i 5 dele, som man kan byde på enkeltvis. Det 
undersøges samtidig, om den eksisterende drift af køkkenerne kan optimeres. 

 På baggrund af ønsker fra borgerne beder Tina Tving Stauning Ældrerådet om at komme 
med forslag til et arrangement / temamøde med madsmagning. 

 
På de kommende møder i Ældrerådet vil Tina Tving Stauning og direktør Peter Frost 
deltage kvartalsvis. 
 

 Budgetprocessen med datoer for høringssvar sendes til Ældrerådet, og Tina Tving 
Stauning og Bjarne Jensen undersøger, om Ældre- og Handicapråd er tænkt ordentligt ind 
i processen  

 
Ældrerådet ønsker at deltage med observatørstatus i bruger- pårørenderådene. Bjarne 
Jensen undersøger mulighederne. 
 
Snerydning for pensionister var i de gamle kommuner betinget af, at der var folk til at 
udføre opgaven. Det er der ikke længere, og efter sammenlægningen det er ikke en del af 
budgettet. 
 
Opfølgning på tilsyn i plejeboliger beskrives i en handleplan og sættes i værk. 
Handleplanen indgår i den samlede redegørelse for tilsyn. 
Modstridende lovgivning om håndtering af medicin kan være årsag til fejl. 
 
Skriften på forebyggernes visitkort er så lille, at borgerne ikke kan læse det. Bjarne 
Jensen retter henvendelse til de ansvarlige. 
 
Der er for få P-pladser ved Tolleruphøj, men ikke økonomi til at udvide. De eksisterende 
båse vil blive mærket til brugere, genoptræning og personale. Friske ældre opfordres til 
at tage cyklen. 
 
Ældrerådets budget er udvidet med ca. 35.000 kr. til diæter. Udviklingspuljen kan søges 
til temadage. Det, der var afsat til Ældrerådets blad i 2007, kan ikke overføres til 2008.  
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Folder om at blive pensionist er ved at blive udarbejdet i Borgerservice. 
 
Ældrerådets møder med Social- og ældreudvalget er planlagt til april (inden den 15.), 
august og oktober. 
På det kommende møde drøftes stigning i folkepension kontra stigning i madpris. 
 

 
Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 19. og 26. november 2007. 
 Bent Saysette bad om følgende tilføjelser til dagsorden: 

- Kvalitetsstandarder for træning og personlig pleje 
- Tilsynsrapport for Tolleruphøj og Lundevej. 
- Opdatering af informationer om Ældrerådet 

  
Referater fra den 19. og den 26. november 2007 godkendt. 
Kommentar til referat fra den 19. november pkt. 3: Den ansvarlige for fagudvalget skal 
have kopi af det, der er sendt. 

 
 
Pkt. 3.  Orientering fra formand. 
 Valg af næstformand i Ældrerådet og suppleant til Klagerådet 
 Lise Lotte Due valgt som næstformand i Ældrerådet. 

Jørgen Christensen indtræder i Klagerådet med Inge Nordstrøm som personlig suppleant. 
Ældrerådets medlemmer i Klagerådet er herefter: Lise Lotte Due med Hanne Graae som 
suppleant, Christian Heiberg med John Jensen som suppleant, Jørgen Christensen med 
Inge Nordstrøm som suppleant. 

 
 Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde 9. april + 10. april konference 

Jørgen Christensen deltager. Lise Lotte Due melder tilbage. 
 
 Referat fra Regionsældreråd Hovedstaden. 

John Jensen og Christian Heiberg har deltaget. Transportkort til pensionister blev drøftet. 
 Fra møde i Ældreråd Nord refereres, at man er begyndt på den nye tilbygning på Hillerød 

Sygehus. 
 

 Kursus om kvalitetsstandarder 6. marts i Roskilde. 

Christian Heiberg, Jørgen Christensen, Rigmor Nielsen, Inge Nordstrøm og evt. Lise Lotte 
Due deltager. 
 
Jørgen Christensen har deltaget i møde i Skibby ang. køkken/kantinefunktion  

 
 
Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg. 
 Social og Ældreudvalg 
 Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp blev drøftet og høringssvar 

udarbejdet. 
 

 Sundheds og forebyggelsesudvalg 
Kvalitetsstandard for træning blev drøftet og høringssvar udarbejdet. 
 

 Kultur og Fritidsudvalg 
Intet 
 

 Teknik og Miljøudvalg 
Inge Nordstrøm valgt som kontaktperson til Teknik og Miljøudvalget. 

 Teknik og miljøafdelingen har besvaret Ældrerådets henvendelse om forhold vedr. 
tilgængelig i Kommunen. Afdelingen har ikke ressourcer til at gennemføre en 
tilgængelighedsundersøgelse lige nu, men angiver en kontaktperson, som Ældrerådet kan 
henvende sig til. 
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Pkt. 5. Information og kontakt til bagland. 
 Eventuelle tilbagevendende møder med kommende pensionister drøftes efter 

sommerferien. 
 
Tilsynsrapport for Tolleruphøj og Lundevej 
Drøftelse udsat, indtil medlemmerne har fået tilsendt rapporter fra alle omsorgscentre 
 
Opdatering af Ældrerådets medlemsliste, herunder e-mailadresser. 
Bent Saysette sender en opdateret liste til medlemmerne. 

 
 
Pkt. 6. Økonomi. 
 Ældrerådets regnskab for 2007 blev forelagt. 
  
 
Pkt. 7.   Næste møde og mødested. 
 Mødedag 18. feb. 2008 kl. 9.00 – 13.00 inkl. Frokost 

Peter Frost deltager på mødet. 
Afbud fra Lise Lotte Due. 
 

 Mødelokale AF105 F2 på Frederikssund Rådhus er booket for resten af 2008 til 
Ældrerådets ordinære møder. 

  
 
Pkt. 8. Pressemeddelelser. 

Pressen har kontaktet Bent Saysette på baggrund af referatet fra december 2007. 
 

 
Pkt. 9 Eventuelt.    

Der er indkaldt til evaluering af ældreprojektet med kort varsel, hvorfor der ikke er 
mulighed for at deltage. 


